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Karvianjoki-vesistöalueryhmän kokous 23.4.2024 
Kokouksen osallistujat:   
 
1. Heikki Holsti, Varsinais-Suomen ELY-keskus 
2. Markku Suominen, SLL Satakunnan piiri 
3. Ilpo Koppinen, SLL Satakunnan piiri  
4. Esa Koskinen, Hirvijärvin kunnostus yhdistys ry 
5. Tapani Härvinen, Hirvijärven kunnostus yhdistys ry 
6. Asko Riitahuhta, Karhoismajan vesireittien kunnostusyhdistys ry 
7. Kauko Heikkilä, Uksjokiaktiivi 
8. Pertti Kukkumäki Pertti Kukkumäki, Karhoismajan vesireittien kunnostusyhdistys ry 
9. Kaisa Kätkävaara, Kokemäenjoen vesistön vesienhoitoyhdistys ry 
10. Erkki Älli, Puhdas Valkjärvi ry 
11. Leena Rannikko Varsinais-Suomen ELY-keskus 
12. Riitta Suokas, Karhoismajan vesireittien kunnostusyhdistys ry 
13. Ville Kangasniemi, Pyhäjärvi-instituutti 
14. Sirkka Riitahuhta, Karhoismajan vesireittien kunnostusyhdistys ry 
15. Michelle Kozlova, Varsinais-Suomen ELY-keskus 

 

 

 

 

1. Avaussanat  
 
Kokous avattu klo 16.01. 

 Puheenjohtaja Leena Rannikko, Varsinais-Suomen ELY-keskus  
 

- Lyhyet esittelyt paikalla olevista. Kokouksen osallistujat kirjattu. 
 

- Sihteerinä toimii Michelle Kozlova, Varsinais-Suomen ELY-keskus 
 
                2.  Karvianjoen vesistöalueen ajankohtaiset asiat 
 
 Leena Rannikko Esitys, Liite 1.  
  
 Kysymyksiä: 
 

- Onko luontainen lisääntyminen mahdollista esitellyillä kohteilla? Ovatko kunnos-
tustoimet olleet riittävät?  

- Leena vastaa kysymykseen: Vedenlaatu on riittävä, mutta tämä ei ole yksitahoi-
nen asia vaan vaikuttaa myös muut haasteet kuten ilmastokriisi, josta ääriolo-
suhteet kuten tulvat ja kuivuus lisääntyvät myös. Kunnostustyöt ovat pitkä pro-
sessi, joka vaatii lisää jatkuvaa työtä ja toimien tarpeellisuuden arviointia. Tulok-
set eivät ole välttämättä nopeita.  

 
 
 
                3.  Nousu-hankkeen patojen purut Karvianjoen alueella  

  Heikki Holsti, Varsinais-Suomen ELY-keskus. Esitys, Liite 2. 
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 Kysymyksiä: 

- Mistä mallit suunnitelmiin haetaan? Konsulttifirmat suunnittelevat, ELY-keskus ei suun-
nittele itse. 

 - Pohdittiin luonnon luontaista tulvakiertoa ja patojen tarpeellisuutta 

 -Pohdittiin luonnonmukaisia kalateitä ja niiden rakennusmahdollisuutta 

 4.  Baltic Reed-hanke: vesikasvien niitto ja jatkokäyttö  

      Michelle Kozlova, Varsinais-Suomen ELY-keskus. Esitys, Liite 3. 

 5. Suojeluyhdistysten ja hankkeiden ajankohtaiset kuulumiset  

    5.1. Tapani Hänninen – Hirvijärven kunnostus yhdistys 

 Vesikasvien niitto – Järven pintaniitto aika on mennyt. Niitto ei tällä hetkellä onnistu.  

 Aikaisemmat niitot toteutuneet suunnitellusti. 

Rehevöityneeseen järveen laskevaan ojaan ajatellun kosteikon suunnitelman teettämi-
nen, haettu VARELY:ltä Vesistön ja merenhoidon avustusta (2024).  

                  5.2 Ilpo Koppinen – Luonnonsuojeluliiton Satakunnan piirin edustaja 

Pinnan korkeusmittareita asennettu Uksjoki (AVI:n lupa kunnostustoimiin).  
 
ELY-keskukselle toivomus valmistelutyöstä kuten tavaroiden kuljetukset ennen töiden 
aloitusta, ennen virtavesikunnostustoimien aloitusta ensi vuonna.  
 
Ehdotuksena: Tammikuussa 2024 tullut tiekartta valuma-alue lähtöiseen suunnitteluun 
vuoteen 2030 asti. Uksjärven valuma-alue ehdotettu pilottikohteeksi. 
 

5.3 Kauko Heikkilä – Uksjoen vesiensuojelun aktiivi 
 
Isonahkiaisen kutua havaittu Uksjoessa. Rapukannan lisääntymistä myös havaittu.  
 

5.4 Ville Kangasniemi (Pyhäjärvi-instituutti) 
 
- Tarvitaan valuma-alue lähtöistä kunnostusta sekä kalataloudellisia toimia. 
-  Karvianjoen yläosan valuma-alueen kunnostushanke jatkuu 2025 kesään asti: Yri-

tetty hakea sopivia kohteita hankkeelle Karvianjoen yläosasta, jossa voitaisiin toteut-
taa kosteikko ja ojiin pohjapatojasarjojen lisäämistä. Kohteiden löytäminen on ollut 
haastavaa.  

- Potentiaalisia kohteita löytynyt, joita jatko tarkastellaan.  
 

5.5 Kaisa Kätkävaara (Kokemäenjoen vesistön vesiensuojelu yhdistys ry)  
 

- Ojakilometrien määrä valtava alueella: toivetta lisävalistukselle valtion toimesta ojien 
tukkimisesta myös yksityisille maanomistajille. Tiedonsaannin helpottamisen tarve.  

- Keskustelua Karvianjoen mahdollisista tulevista toimista, jotka ovat suunnitteella, kuten 
kosteikon perustus. Karvian kunta lähtenyt mukaan näihin toimiin. Myös keskustelua 
muiden kuntien kanssa aiheesta.  

 5.7 Asko Riitahuhta ja Pertti Kukkumäki – Karhoismajan vesireittien kunnostusyhdistys ry 
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- 6 pientä järveä, joiden vedet laskevat Karvianjokeen (Karvianjoki 3 km viimeisestä jär-
vestä). 

-Vesireittien järviin laskeviin ojiin on tehty pohjapatoja ja laskeutusaltaita (Leader ja ELY-
rahoitusta), Kaislojen niittoa on tehty aikaisempina vuosina.  

- Kaikissa järvissä ongelmana vesikasvillisuus ja uhka umpeenkasvusta ja rehevöitymi-
sen lisääntymisestä: suurimmat kasvut ovat järviruokoa. Kaislanniittokoneet eivät sovellu 
järviruon poistamiseen. Muualla saadut leikkuu-, korjuu- ja hyödyntämiskokemukset ovat 
kiinnostavia. 

- Järvissä leviää kanadanvesirutto, harmillinen vieraslaji 
- Kanadanvesiruton poistamisessa haasteita? – Tähän apua kaivataan. 
- Vesireittien Majajärveen laskevan Verttuunjärven ruoppauksessa saarekkeita on 

lähtenyt rannasta. Suunnittelun tärkeys nostettu esille. 
 

5.6 Isojärviseura – Keijo Heinilä 
 
- Teettänyt vedenlaadun mittauksia. 
- Seuran sivuilta löytyy tulokset → tulokset pysyneet tasaisina. 
- Isompia hankkeita ei ole. Vaelluskalojen nousun seuranta vireillä.  
- Kuhanpoikaisia istutettu n.40 000 vuosittain. 
- Jokirapuja ollut aikoinaan paljon, mutta nykyään täplärapuja.  

 
7 Mahdolliset muut asiat  

 
Esille ei tullut muita asioita.  
 

8 Seuraava kokous 
 
Kokous päätettiin 18.30 ja seuraavasta kokouksesta sovitaan myöhemmin. ELY-keskus 
lähettää kokouskutsut ja kutsuu kokouksen koolle.  

 

 

 

 

 


